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PROTOKÓŁ NR XXVI/2022 

z XXVI sesji Rady Gminy Brańsk 
z dnia 18 marca 2022r. 

 
Sesja odbyła się w godzinach 900 – 1113, w sali konferencyjnej Gminnego Ośrodka 

Upowszechniania Kultury im. Anny Dernowskiej w Kalnicy 
 

Transmisja obrad odbywała się on-line i jest dostępna na stronie samorzad.gov.pl/gmina-
bransk  lub www.bransk.pl  w zakładce SESJE RADY GMINY  

Obradom przewodniczyła Pani Grażyna Płonowska – Przewodnicząca Rady Gminy Brańsk. 
 
   Na stan 15 radnych w sesji uczestniczyło 11 radnych. 
Radni obecni: 

1. Górska Paula 
2. Krasnodębska-Bobel Honorata 
3. Krasowski Tadeusz 
4. Matysiak Adam Wiesław 
5. Moczulska Elżbieta 
6. Płonowska Grażyna 
7. Półtorak Mariusz 
8. Rułka Franciszek 
9. Sierocki Witold Antoni 
10. Szpakowski Józef 
11. Wysocki Paweł 

 
Radni nieobecni usprawiedliwieni: 

1. Brzozowski Marek 
2. Bolesta Franciszek 
3. Kadłubowski Marek 
4. Żero Anna Czesława 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do oryginału protokołu. 
 
Ponadto w sesji uczestniczyły osoby zaproszone: 
1. Andrzej Jankowski  Wójt Gminy Brańsk 
2. Monika Falkowska  Zastępca Wójta 
3. Elżbieta Janina Szymańska Sekretarz Gminy 
4. Anna Wiśniewska  Skarbnik Gminy 
5. Anna Bachurek   Kierownik GOPS 
6. Maciej Bobel   Dyrektor GOUK i GBP 
7. Weronika Sztejniec   Kierownik Ref. RO 
8. Łukasz Twarowski  Adwokat 
Lista obecności stanowi załącznik nr 2 do oryginału protokołu 
 
Sołtysi Gminy Brańsk z Sołectw:  

1. Zofia Muczyńska  Sołtys Sołectwa Pruszanka Stara 
2. Joanna Kunicka  Sołtys Sołectwa Chojewo 

Lista obecności stanowi załącznik nr 3 do oryginału protokołu. 
 
Przed otwarciem XXVI sesji Przewodnicząca Rady wezwała wszystkich do krótkiej chwili 
zadumy i modlitwy w intencji mieszkańców i broniących Ukrainy a następnie odczytała 
klauzulę RODO.  

https://samorzad.gov.pl/gmina-bransk
https://samorzad.gov.pl/gmina-bransk
http://www.bransk.pl/
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Ad. 1 Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
   Przewodnicząca Rady Gminy Pani Grażyna Płonowska o godz. 900 otworzyła XXVI sesję 
Rady Gminy Brańsk, na podstawie listy obecności poinformowała, że na ustawowy stan 
Rady – 15 radnych – na sali obrad obecnych jest 11 radnych, tym samym stwierdziła 
prawomocność obrad i podejmowania uchwał.  
 
Następnie Przewodnicząca Rady powitała przybyłych na sesję radnych, zaproszonych 
gości a także osoby oglądające obrady przez internet.  
 
Ad. 2 Przedstawienie porządku obrad 
   Przewodnicząca Rady poinformowała, że wszyscy radni w terminie otrzymali materiały          
na sesję, w tym porządek obrad, zwróciła się o zgłaszanie ewentualnych wniosków                     
i propozycji zmian lub poprawek do porządku. 
Wobec braku wniosków, Przewodnicząca Rady Gminy odczytała porządek sesji                        
w brzmieniu: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Przedstawienie porządku obrad 
3. Przyjęcie protokołu z obrad XXV sesji rady gminy 
4. Informacja o działalności wójta w okresie między sesjami 
5. Przedstawienie opinii Komisji Rady w sprawie projektów uchwał 
6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2022rok 
7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Brańsk na lata 2022-2025 wraz z prognozą kwoty długu i spłat zobowiązań na 
lata 2022-2035 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Statutu 
Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Brańsku 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przystąpienia do 
sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla wybranych 
obszarów w gminie Brańsk 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia „Programu opieki nad 
zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy 
Brańsk na rok 2022” 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie Regulaminu utrzymania czystości 
i porządku na terenie Gminy Brańsk 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu 
świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli 
nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów w zamian za uiszczoną przez 
właścicieli nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi 

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia górnych stawek opłat 
ponoszonych przez właścicieli nieruchomości, którzy nie są obowiązani do 
ponoszenia opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi na rzecz Gminy 
Brańsk oraz opróżniania zbiorników bezodpływowych i transportu nieczystości 
ciekłych 

14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zasad prowadzenia handlu w piątki                  
i soboty przez rolników i ich domowników w wyznaczonym miejscu 

15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki 
i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii dla 
Gminy Brańsk na lata 2022 - 2023 

16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia wysokości ekwiwalentu 
pieniężnego członkom ochotniczych straży pożarnych Gminy Brańsk za udział 
w działaniu ratowniczym, akcji ratowniczej, szkoleniu lub ćwiczeniu 
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17. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przekazania w 2022 roku środków 
finansowych na Wojewódzki Fundusz Wsparcia Policji w Białymstoku                                 
z przeznaczeniem na dofinansowanie zakupu samochodu osobowego - 
oznakowanego radiowozu na rzecz Komendy Powiatowej Policji w Bielsku Podlaskim 

18. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przekazania w 2022 roku środków 
finansowych na Wojewódzki Fundusz Wsparcia Państwowej Straży Pożarnej                  
z przeznaczeniem na dofinansowanie zakupu ciężkiego samochodu ratowniczo-
gaśniczego dla Komendy Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej w Bielsku 
Podlaskim 

19. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie powołania Komisji 
Rozwoju Gospodarczego, Oświaty, Budownictwa i Transportu 

20. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na rozwiązanie stosunku 
pracy z radnym 

21. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji 
22. Przedłożenie sprawozdania z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na 

poszczególnych stopniach awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez 
jednostkę samorządu terytorialnego 

23. Przedłożenie sprawozdania z działalności Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Brańsk za 
2021 rok 

24. Przedłożenie sprawozdania z działalności Komisji Skarg Wniosków i Petycji Rady 
Gminy Brańsk za 2021 rok 

25. Przedłożenie sprawozdania z działalności Komisji Rozwoju Gospodarczego, 
Oświaty, Budownictwa i Transportu Rady Gminy Brańsk za 2021 rok 

26. Przedłożenie sprawozdania z realizacji Programu współpracy z organizacjami 
pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 
publicznego za rok 2021 

27. Przedłożenie sprawozdania z realizacji Programu Wspierania Rodziny w Gminie 
Brańsk za rok 2021 

28. Przedłożenie sprawozdania z wykonania w roku 2021 uchwały Nr III/21/2018 Rady 
Gminy Brańsk z dnia 28 grudnia 2018r. w sprawie określenia zasad gospodarowania 
nieruchomościami stanowiącymi własność Gminy Brańsk  

29. Interpelacje, zapytania i wnioski radnych 
30. Odpowiedzi na interpelacje, zapytania i wnioski radnych 
31. Sprawy bieżące 
32. Zamknięcie obrad  

 

Ad. 3 Przyjęcie protokołu z obrad XXV sesji Rady Gminy 
   Przewodnicząca Rady Gminy poinformowała, iż protokół z obrad XXV sesji Rady Gminy 
Brańsk był dostępny w Biurze Obsługi Rady oraz był wyłożony do wglądu przed sesją              
w dniu dzisiejszym. Zwróciła się do radnych z zapytaniem, czy zgłaszają jakieś uwagi do 
protokołu.  
   Wobec braku uwag Przewodnicząca stwierdziła przyjęcie protokołu z obrad XXV sesji 
Rady Gminy Brańsk.  
(Imienny wykaz głosowań radnych w załączniku nr 4 do oryginału protokołu) 
 
Ad. 4 Pani Monika Falkowska Zastępca Wójta Gminy Brańsk przedstawiła informację                              
z działalności Wójta w okresie między sesjami.  
(Informacja stanowi załącznik Nr 5 do oryginału protokołu). 
 
   Radny Pan Tadeusz Krasowski poprosił o przybliżenie tematu podziału nieruchomości 
w Szmurłach, zapytał o jaką działkę chodzi? 
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   Odpowiedzi udzieliła Pani Monika Falkowska Zastępca Wójta Gminy, informując, że 
planowany jest podział nieruchomości prywatnej położonej na kolonii wsi Szmurły, aby 
pozyskać działkę pod drogę gminną.  
 
Przewodnicząca Rady Gminy zapytała o termin realizacji przebudowy drogi Brzeźnica – 
Popławy? 
 
Odpowiedzi udzieliła Pani Monika Falkowska Zastępca Wójta Gminy, informując, że 
termin realizacji jest do września bieżącego roku. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy zapytała, jeżeli zostanie przyznane dofinansowanie na 
zakup wyposażenia przeciw pożarowego, czy wiadome już które jednostki dostaną?  
 
Odpowiedzi udzieliła Pani Weronika Sztejniec Kierownik Ref. RO, informując, że wnioski 
są składane ogólnie bez wskazywania konkretnej jednostki, a sprzęt kupowany jest tam 
gdzie najbardziej potrzebny. 
 
Radny Pan Mariusz Półtorak zapytał o firmę do opróżniania zbiorników bezodpływowych 
i transportu nieczystości ciekłych z terenu Gminy? 
 
Odpowiedzi udzieliła Pani Monika Falkowska Zastępca Wójta Gminy, poinformowała, że 
jest to trzecia firma, która może świadczyć usługi na terenie gminy, górne stawki opłaty 
zostały ustalone w uchwale rady gminy, natomiast firma dolicza jeszcze koszty dojazdu.  
 
 
Ad.5 Przewodnicząca Rady Gminy poinformowała, że opinia Komisji Rozwoju 
Gospodarczego, Oświaty, Budownictwa i Transportu w sprawie projektów uchwał pod 
obrady XXVI Sesji Rady Gminy Brańsk jest pozytywna. Uwag i zapytań do opinii nie 
zgłoszono. (Opinia Nr 43/2022 z dnia 8 marca 2022r. stanowi załącznik Nr 6 do oryginału 
protokołu) 
 
Ad. 6 Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2022r: 
   Przewodnicząca Rady poinformowała, że projekt uchwały radni otrzymali wraz                              
z zaproszeniem na sesję, był też dostępny na stronie internetowej gminy w zakładce „Sesje 
Rady Gminy”.  
 
Wobec braku  pytań Przewodnicząca zarządziła głosowanie: 
"nad uchwałą w sprawie zmian w budżecie gminy na 2022r: 
 Przewodnicząca zarządziła zakończenie głosowania: 
wymagana większość zwykła, ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 0.  
Wynik głosowania: Przyjęto 
 (Imienny wykaz głosowań radnych w załączniku nr 4 do oryginału protokołu - lista nr 1) 
 
   Uchwała Nr XXVI/207/2022 Rady Gminy Brańsk z dnia 18 marca 2022r. w sprawie 
zmian w budżecie gminy na 2022 rok stanowi załącznik Nr 7 do oryginału protokołu. 
 

Ad. 7 Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Brańsk na lata 2022-2025 wraz z prognozą kwoty długu i spłat zobowiązań na lata 
2022-2035 
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Przewodnicząca Rady poinformowała, że projekt uchwały radni otrzymali wraz                              
z zaproszeniem na sesję, był też dostępny na stronie internetowej gminy w zakładce „Sesje 
Rady Gminy”.  
 
Wobec braku  pytań Przewodnicząca zarządziła głosowanie: 

"nad uchwałą w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Brańsk na lata 
2022-2025 wraz z prognozą kwoty długu i spłat zobowiązań na lata 2022-2035: 

 Przewodnicząca zarządziła zakończenie głosowania: 
wymagana większość zwykła, ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 0.  
Wynik głosowania: Przyjęto 
 (Imienny wykaz głosowań radnych w załączniku nr 4 do oryginału protokołu - lista nr 2) 
 

   Uchwała Nr XXVI/208/2022 Rady Gminy Brańsk z dnia 18 marca 2022r. w sprawie 
zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Brańsk na lata 2022-2025 wraz 
z prognozą kwoty długu i spłat zobowiązań na lata 2022-2035 stanowi załącznik Nr 8 do 
oryginału protokołu. 

 

Ad. 8 Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Statutu 
Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Brańsku 
Przewodnicząca Rady poinformowała, że projekt uchwały radni otrzymali wraz                              
z zaproszeniem na sesję, był też dostępny na stronie internetowej gminy w zakładce „Sesje 
Rady Gminy”.  
 
Wobec braku  pytań Przewodnicząca zarządziła głosowanie: 

"nad uchwałą zmieniającą uchwałę w sprawie uchwalenia Statutu Gminnego Ośrodka 
Pomocy Społecznej w Brańsku: 

 Przewodnicząca zarządziła zakończenie głosowania: 
wymagana większość zwykła, ZA: 10, PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 1.  
Wynik głosowania: Przyjęto 
 (Imienny wykaz głosowań radnych w załączniku nr 4 do oryginału protokołu - lista nr 3) 
 

   Uchwała Nr XXVI/209/2022 Rady Gminy Brańsk z dnia 18 marca 2022r. zmieniająca 
uchwałę w sprawie uchwalenia Statutu Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Brańsku  
stanowi załącznik Nr 9 do oryginału protokołu. 

 

Ad. 9 Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przystąpienia do 
sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla wybranych 
obszarów w gminie Brańsk 
Przewodnicząca Rady poinformowała, że projekt uchwały radni otrzymali wraz                              
z zaproszeniem na sesję, był też dostępny na stronie internetowej gminy w zakładce „Sesje 
Rady Gminy”.  
 
Wobec braku  pytań Przewodnicząca zarządziła głosowanie: 

"nad uchwałą zmieniającą uchwałę w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego dla wybranych obszarów w gminie Brańsk: 

 Przewodnicząca zarządziła zakończenie głosowania: 
wymagana większość zwykła, ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 0.  
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Wynik głosowania: Przyjęto 
 (Imienny wykaz głosowań radnych w załączniku nr 4 do oryginału protokołu - lista nr 4) 
 

   Uchwała Nr XXVI/210/2022 Rady Gminy Brańsk z dnia 18 marca 2022r. zmieniająca 
uchwałę w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego dla wybranych obszarów w gminie Brańsk stanowi załącznik Nr 10 do 
oryginału protokołu. 

 

Ad. 10 Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia „Programu opieki nad 
zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy 
Brańsk na rok 2022” 
Przewodnicząca Rady poinformowała, że projekt uchwały radni otrzymali wraz                              
z zaproszeniem na sesję, był też dostępny na stronie internetowej gminy w zakładce „Sesje 
Rady Gminy”.  
 
Wobec braku  pytań Przewodnicząca zarządziła głosowanie: 

"nad uchwałą w sprawie przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 
zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Brańsk na rok 2022” 

 Przewodnicząca zarządziła zakończenie głosowania: 
wymagana większość zwykła, ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 0.  
Wynik głosowania: Przyjęto 
 (Imienny wykaz głosowań radnych w załączniku nr 4 do oryginału protokołu - lista nr 5) 
 

   Uchwała Nr XXVI/211/2022 Rady Gminy Brańsk z dnia 18 marca 2022r. w sprawie 
przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności 
zwierząt na terenie Gminy Brańsk na rok 2022”stanowi załącznik Nr 11 do oryginału 
protokołu. 

 

Ad. 11 Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie Regulaminu utrzymania czystości 
i porządku na terenie Gminy Brańsk 
Przewodnicząca Rady poinformowała, że projekt uchwały radni otrzymali wraz                              
z zaproszeniem na sesję, był też dostępny na stronie internetowej gminy w zakładce „Sesje 
Rady Gminy”.  
 
Wobec braku  pytań Przewodnicząca zarządziła głosowanie: 
"nad uchwałą w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy 
Brańsk 
 Przewodnicząca zarządziła zakończenie głosowania: 
wymagana większość zwykła, ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 0.  
Wynik głosowania: Przyjęto 
 (Imienny wykaz głosowań radnych w załączniku nr 4 do oryginału protokołu - lista nr 6) 
 
   Uchwała Nr XXVI/212/2022 Rady Gminy Brańsk z dnia 18 marca 2022r. w sprawie 
Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Brańsk stanowi załącznik Nr 
12 do oryginału protokołu. 

 

Ad. 12 Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu 
świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli 
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nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów w zamian za uiszczoną przez właścicieli 
nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi 
Przewodnicząca Rady poinformowała, że projekt uchwały radni otrzymali wraz                              
z zaproszeniem na sesję, był też dostępny na stronie internetowej gminy w zakładce „Sesje 
Rady Gminy”. 
 
Radny Pan Mariusz Półtorak zapytał jaka Firma będzie świadczyła usługę odbioru 
odpadów komunalnych w następnym roku, czy nadal PUK z Hajnówki, czy jakaś inna firma 
i czy stawki opłaty zostają takie same? 
  
Odpowiedzi na pytania udzieliła Pani Monika Falkowska Zastępca Wójta Gminy, że do 
końca grudnia bieżącego roku umowa jest podpisana z Firmą PUK z Hajnówki i stawki 
pozostają na tym samym poziomie w tym roku, o przyszłym nie mówi. 
 
Wobec braku  dalszych pytań Przewodnicząca zarządziła głosowanie: 
"nad uchwałą w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie 
odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych 
odpadów w zamian za uiszczoną przez właścicieli nieruchomości opłatę za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi 
 Przewodnicząca zarządziła zakończenie głosowania: 
wymagana większość zwykła, ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 0.  
Wynik głosowania: Przyjęto 
 (Imienny wykaz głosowań radnych w załączniku nr 4 do oryginału protokołu - lista nr 7) 
 
   Uchwała Nr XXVI/213/2022 Rady Gminy Brańsk z dnia 18 marca 2022r. w sprawie 
szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów 
komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów w zamian za 
uiszczoną przez właścicieli nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi stanowi załącznik Nr 13 do oryginału protokołu. 
 
Ad. 13 Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia górnych stawek opłat 
ponoszonych przez właścicieli nieruchomości, którzy nie są obowiązani do ponoszenia opłat 
za gospodarowanie odpadami komunalnymi na rzecz Gminy Brańsk oraz opróżniania 
zbiorników bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych 
Przewodnicząca Rady poinformowała, że projekt uchwały radni otrzymali wraz                              
z zaproszeniem na sesję, był też dostępny na stronie internetowej gminy w zakładce „Sesje 
Rady Gminy”.  
 
Wobec braku  pytań Przewodnicząca zarządziła głosowanie: 
"nad uchwałą w sprawie ustalenia górnych stawek opłat ponoszonych przez właścicieli 
nieruchomości, którzy nie są obowiązani do ponoszenia opłat za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi na rzecz Gminy Brańsk oraz opróżniania zbiorników bezodpływowych 
i transportu nieczystości ciekłych” 
 Przewodnicząca zarządziła zakończenie głosowania: 
wymagana większość zwykła, ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 0.  
Wynik głosowania: Przyjęto 
 (Imienny wykaz głosowań radnych w załączniku nr 4 do oryginału protokołu - lista nr 8) 
 
   Uchwała Nr XXVI/214/2022 Rady Gminy Brańsk z dnia 18 marca 2022r. w sprawie 
ustalenia górnych stawek opłat ponoszonych przez właścicieli nieruchomości, którzy nie są 
obowiązani do ponoszenia opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi na rzecz 
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Gminy Brańsk oraz opróżniania zbiorników bezodpływowych i transportu nieczystości 
ciekłych stanowi załącznik Nr 14 do oryginału protokołu. 

 

Ad. 14 Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zasad prowadzenia handlu w piątki                 
i soboty przez rolników i ich domowników w wyznaczonym miejscu: 
Przewodnicząca Rady poinformowała, że projekt uchwały radni otrzymali wraz                              
z zaproszeniem na sesję, był też dostępny na stronie internetowej gminy w zakładce „Sesje 
Rady Gminy”.  
 
Wobec braku  pytań Przewodnicząca zarządziła głosowanie: 
"nad uchwałą w sprawie zasad prowadzenia handlu w piątki  i soboty przez rolników i ich 
domowników w wyznaczonym miejscu” 
 Przewodnicząca zarządziła zakończenie głosowania: 
wymagana większość zwykła, ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 0.  
Wynik głosowania: Przyjęto 
 (Imienny wykaz głosowań radnych w załączniku nr 4 do oryginału protokołu - lista nr 9) 
 
   Uchwała Nr XXVI/215/2022 Rady Gminy Brańsk z dnia 18 marca 2022r. w sprawie 
zasad prowadzenia handlu w piątki i soboty przez rolników i ich domowników                               
w wyznaczonym miejscu stanowi załącznik Nr 15 do oryginału protokołu. 
 
Ad. 15 Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki 
i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii dla Gminy 
Brańsk na lata 2022 - 2023 
Przewodnicząca Rady poinformowała, że projekt uchwały radni otrzymali wraz                              
z zaproszeniem na sesję, był też dostępny na stronie internetowej gminy w zakładce „Sesje 
Rady Gminy”. 
  
Wobec braku  pytań Przewodnicząca zarządziła głosowanie: 
"nad uchwałą w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii dla Gminy Brańsk na lata 
2022 - 2023” 
 Przewodnicząca zarządziła zakończenie głosowania: 
wymagana większość zwykła, ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 0.  
Wynik głosowania: Przyjęto 
 (Imienny wykaz głosowań radnych w załączniku nr 4 do oryginału protokołu - lista nr 10) 
 
   Uchwała Nr XXVI/216/2022 Rady Gminy Brańsk z dnia 18 marca 2022r. w sprawie 
przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 
Przeciwdziałania Narkomanii dla Gminy Brańsk na lata 2022 – 2023 stanowi załącznik          
Nr 16 do oryginału protokołu. 

 

Ad. 16 Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia wysokości ekwiwalentu 
pieniężnego członkom ochotniczych straży pożarnych Gminy Brańsk za udział w działaniu 
ratowniczym, akcji ratowniczej, szkoleniu lub ćwiczeniu 
Przewodnicząca Rady poinformowała, że projekt uchwały radni otrzymali wraz                              
z zaproszeniem na sesję, był też dostępny na stronie internetowej gminy w zakładce „Sesje 
Rady Gminy”. 
  
Wobec braku  pytań Przewodnicząca zarządziła głosowanie: 
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"nad uchwałą w sprawie uchwalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego członkom 
ochotniczych straży pożarnych Gminy Brańsk za udział w działaniu ratowniczym, akcji 
ratowniczej, szkoleniu lub ćwiczeniu” 
 Przewodnicząca zarządziła zakończenie głosowania: 
wymagana większość zwykła, ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 0.  
Wynik głosowania: Przyjęto 
 (Imienny wykaz głosowań radnych w załączniku nr 4 do oryginału protokołu - lista nr 11) 
 
   Uchwała Nr XXVI/217/2022 Rady Gminy Brańsk z dnia 18 marca 2022r. w sprawie 
uchwalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego członkom ochotniczych straży pożarnych 
Gminy Brańsk za udział w działaniu ratowniczym, akcji ratowniczej, szkoleniu lub ćwiczeniu 
stanowi załącznik Nr 17 do oryginału protokołu. 
 
Ad. 17 Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przekazania w 2022 roku środków 
finansowych na Wojewódzki Fundusz Wsparcia Policji w Białymstoku z przeznaczeniem na 
dofinansowanie zakupu samochodu osobowego - oznakowanego radiowozu na rzecz 
Komendy Powiatowej Policji w Bielsku Podlaskim 
Przewodnicząca Rady poinformowała, że projekt uchwały radni otrzymali wraz                              
z zaproszeniem na sesję, był też dostępny na stronie internetowej gminy w zakładce „Sesje 
Rady Gminy”.  
 
Wobec braku  pytań Przewodnicząca zarządziła głosowanie: 
"nad uchwałą w sprawie przekazania w 2022 roku środków finansowych na Wojewódzki 
Fundusz Wsparcia Policji w Białymstoku z przeznaczeniem na dofinansowanie zakupu 
samochodu osobowego - oznakowanego radiowozu na rzecz Komendy Powiatowej Policji 
w Bielsku Podlaskim” 
 Przewodnicząca zarządziła zakończenie głosowania: 
wymagana większość zwykła, ZA: 6, PRZECIW: 3, WSTRZYMAŁO SIĘ: 2.  
Wynik głosowania: Przyjęto 
 (Imienny wykaz głosowań radnych w załączniku nr 4 do oryginału protokołu - lista nr 12) 
 
   Uchwała Nr XXVI/218/2022 Rady Gminy Brańsk z dnia 18 marca 2022r. w sprawie 
przekazania w 2022 roku środków finansowych na Wojewódzki Fundusz Wsparcia Policji     
w Białymstoku z przeznaczeniem na dofinansowanie zakupu samochodu osobowego - 
oznakowanego radiowozu na rzecz Komendy Powiatowej Policji w Bielsku Podlaskim 
stanowi załącznik Nr 18 do oryginału protokołu. 

 

Ad. 18 Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przekazania w 2022 roku środków 
finansowych na Wojewódzki Fundusz Wsparcia Państwowej Straży Pożarnej                               
z przeznaczeniem na dofinansowanie zakupu ciężkiego samochodu ratowniczo-gaśniczego 
dla Komendy Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej w Bielsku Podlaskim 
Przewodnicząca Rady poinformowała, że projekt uchwały radni otrzymali wraz                              
z zaproszeniem na sesję, był też dostępny na stronie internetowej gminy w zakładce „Sesje 
Rady Gminy”.  
 
Wobec braku  pytań Przewodnicząca zarządziła głosowanie: 
"nad uchwałą w sprawie przekazania w 2022 roku środków finansowych na Wojewódzki 
Fundusz Wsparcia Państwowej Straży Pożarnej z przeznaczeniem na dofinansowanie 
zakupu ciężkiego samochodu ratowniczo-gaśniczego dla Komendy Powiatowej Państwowej 
Straży Pożarnej w Bielsku Podlaskim” 
 Przewodnicząca zarządziła zakończenie głosowania: 
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wymagana większość zwykła, ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 0.  
Wynik głosowania: Przyjęto 
 (Imienny wykaz głosowań radnych w załączniku nr 4 do oryginału protokołu - lista nr 13) 
 
   Uchwała Nr XXVI/219/2022 Rady Gminy Brańsk z dnia 18 marca 2022r. w sprawie 
przekazania w 2022 roku środków finansowych na Wojewódzki Fundusz Wsparcia 
Państwowej Straży Pożarnej z przeznaczeniem na dofinansowanie zakupu ciężkiego 
samochodu ratowniczo-gaśniczego dla Komendy Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej 
w Bielsku Podlaskim stanowi załącznik Nr 19 do oryginału protokołu. 

 

Ad. 19 Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie powołania Komisji 
Rozwoju Gospodarczego, Oświaty, Budownictwa i Transportu 

Przewodnicząca Rady poinformowała, że projekt uchwały radni otrzymali wraz                              
z zaproszeniem na sesję, był też dostępny na stronie internetowej gminy w zakładce „Sesje 
Rady Gminy”.  
Wobec braku  pytań Przewodnicząca zarządziła głosowanie: 
"nad uchwałą zmieniającą uchwałę w sprawie powołania Komisji Rozwoju Gospodarczego, 
Oświaty, Budownictwa i Transportu” 
 Przewodnicząca zarządziła zakończenie głosowania: 
wymagana większość zwykła, ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 0.  
Wynik głosowania: Przyjęto 
 (Imienny wykaz głosowań radnych w załączniku nr 4 do oryginału protokołu - lista nr 14) 
 
   Uchwała Nr XXVI/220/2022 Rady Gminy Brańsk z dnia 18 marca 2022r. zmieniająca 
uchwałę w sprawie powołania Komisji Rozwoju Gospodarczego, Oświaty, Budownictwa 
i Transportu stanowi załącznik Nr 20 do oryginału protokołu. 

 

Ad. 20 Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zgody na rozwiązanie stosunku pracy 
z radnym (oryginały dokumentacji znajdują się w teczce aktowej RO.0005 pod numerem 
sprawy RO.0005.1.2022) 
Przewodnicząca Rady Gminy poinformowała, że w związku z nieobecnością na dzisiejszej 
sesji  Przewodniczącej  Komisji Skarg Wniosków i Petycji sama przedstawi sprawę, w tym: 

 odczytała wniosek pracodawcy o rozwiązanie stosunku pracy z radnym za 
wypowiedzeniem. Poinformowała, że kopia wniosku została przekazana do Komisji 
Skarg Wniosków i Petycji Rady Gminy Brańsk oraz do radnego.   

 przedstawiła w skrócie treści protokołu z posiedzenia Komisji SWiP w dniu 9 lutego 
2022r. na którym Komisja po zapoznaniu się z wnioskiem i  wysłuchaniu wyjaśnień 
radnego, dopatrzyła się trzech argumentów przemawiających za tym, aby odmówić 
pracodawcy zgody na rozwiązanie stosunku pracy z radnym: 

  
1) Pracodawca nie wystąpił do Rady Gminy o wyrażenie zgody na zmianę warunków 

pracy radnego, po zaprzestaniu eksploatacji na Żwirowni Mień. Przeniesienie 
radnego do pracy 200km od miejsca zamieszkania utrudni radnemu kontakt                    
z wyborcami i wypełniania obowiązków radnego, poprzez brak możliwości udziału     
w spotkaniach bezpośrednich z mieszkańcami i udziału w zebraniach wiejskich, 
braku możliwości zapoznania się z materiałami na sesję przesyłanych drogą 
elektroniczną (brak zasięgu) 
 

2) po wyjaśnieniach złożonych przez radnego Komisja doszła do wniosku, że 
Pracodawca utrudniał udział w posiedzeniach rady, poprzez niewłaściwe odnoszenie 
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się do radnego, sposób lekceważący podchodząc do posiedzeń rady, wysyłając 
Radnego do pracy w innej odległej o kilkadziesiąt km miejscowości, 
 
 

3) brak możliwości opracowania i przekazania radnemu i pracodawcy szczegółowego 
harmonogramu posiedzeń rady i komisji rady,  ponieważ 4 posiedzenia rady wynikają 
z ustawy o samorządzie gminnym natomiast pozostałe z bieżących potrzeb gminy. 
 

 odczytała opinię prawną w przedmiocie uchwały w sprawie odmowy wyrażenia zgody 
na rozwiązanie stosunku pracy z radnym rady gminy Brańsk, wydaną przez adwokata 
Pana Łukasza Twarowskiego na prośbę Komisji SWiP i Przewodniczącej Rady 
Gminy, zawierającą wskazówki dalszego postępowania w sprawie o treści: 

 
1/ przedstawienie Radnym Rady Gminy Brańsk treści niniejszej opinii  
2/ co najmniej uzupełnienie materiału stanowiącego podstawę podjęcia postulowanej 
uchwały w sposób wskazany w opinii,  
3/ ponowne rozważenie przez uprawnione podmioty podjęcia uchwały oraz jej treści  
4/ poddanie uchwały pod głosowanie po wykonaniu czynności z pkt. 1, 2 i 3.  
 

 odczytała pismo Radnego Pana Franciszka Rułki skierowane do Komisji SWiP odnośnie 
opinii prawnej, w którym Radny napisał, że opinia „jest niezrozumiała i zaprzecza sama 
sobie w poszczególnych punktach”. 
 

 przedstawiła wycinek treści protokołu z ponownego posiedzenia Komisji SWiP w dniu   
4 marca 2022r. zwołanego przez Przewodniczącą Komisji SWiP w celu zapoznania się 
z opinia prawną i ponownego przeanalizowania sprawy. Posiedzenie Komisji SWiP 
odbyło się z udziałem adwokata Łukasza Twarowskiego, Zastępcy Wójta, Sekretarza 
Gminy, Przewodniczącej Rady Gminy i dwóch radnych.  
 

  „Komisja SWiP po ponownym przeanalizowaniu wniosku pracodawcy i wysłuchaniu 
wyjaśnień adwokata o braku uzasadnienia prawnego do wszystkich argumentów 
podniesionych przez Komisję na ostatnim posiedzeniu, wypracowała wniosek o podjęciu 
uchwały w sprawie wyrażenia zgody na rozwiązanie stosunku pracy z radnym i wystąpienie 
do Radnego Pana Franciszka Rułka o dostarczenie możliwych dowodów w sprawie. 
   Przewodnicząca Komisji zwróciła się do adwokata o opracowanie projektu uchwały                
i pisma do radnego w  imieniu Komisji. Przewodnicząca Komisji poddała pod głosowanie 
przyjęcie powyższego rozwiązania      i projektu uchwały wyrażającej zgodę na rozwiązanie 
stosunku pracy z radnym. W głosowaniu wzięło udział 5 członków Komisji, oddano głosy: 
„za”- 4 „przeciw” -0, „wstrzymujący się” -1”. 
 

 odczytała pismo skierowane do Radnego Pana Franciszka Rułki o dostarczenie 
możliwych dowodów w sprawie.  

 
   W dalszym toku obrad Przewodnicząca Rady Gminy poinformowała, że efektem pracy 
Komisji SWiP był projekt uchwały w sprawie zgody na rozwiązanie stosunku pracy z radnym 
Rady Gminy Brańsk, który wniesiono pod dzisiejsze obrady. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy zwróciła się z zapytaniem do Radnego Pana Franciszka 
Rułki, czy chce zabrać głos w tej sprawie? 
 
Radny Pan Franciszek Rułka powiedział, że jest to dla niego sytuacja bardzo stresująca, 
następnie przeprosił osoby, które doznały przykrości z Jego strony w związku ze sprawą.  
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Dalej Radny m.in. powiedział – „na posiedzeniu Komisji SWiP w dniu 9 lutego 2022r. ustnie 
przedstawiłem wszystkie dowody i odpowiedziałem na każe pytanie, w wyniku czego 
Komisja podjęła wówczas słuszną decyzję, która była nie pomyśli niektórym osobom, 
dlatego szukano i trzymano się tylko jednego punktu na rzecz Pracodawcy. Zostały wysłane 
przez mego mecenasa, dwa pisma do mego pracodawcy z możliwością i zgodą z mojej 
strony na rozwiązanie umowy. Pracodawca dostał jednak informację, że „co by się nie 
działo, to i tak zostanie wyrażona zgoda przez Radę na moje zwolnienie”. Nie mam żadnych 
zgromadzonych dowodów, bo gdybym się tego spodziewał, to bym nagrywał wszelkie 
rozmowy, m.in. takie jak zgłaszam do „szefa”, że mam w takim i takim dniu sesję                         
a w odpowiedzi słyszałem: cyt.: „hu….” mnie obchodzi twoja sesja praca jest ważniejsza”. 
Analizuje się moją obecność na sesjach, tak, starałem się nie opuszczać żadnej sesji i tylko 
telefonicznie informowałem pracodawcę, że mam sesję i rozłączałem się, żeby nie słuchać 
przeróżnych wywodów. Wiedziałem też, że za udział w sesji pracodawca nie może wyciągać 
wobec mnie żadnych konsekwencji. Uchwała nad którą mamy dziś głosować, uważam, że 
zawiera kłamstwa. Wyjaśniałem, zarzucano mi, że pracodawca postępuje prawidłowo,   
mam tutaj przed sobą nielegalnie przez pracodawcę wystawione świadectwo pracy, mam 
dowody, że pracodawca kierował mnie na badania lekarskie, opinię lekarza i fakturę 
wystawioną, bo miałem iść do pracy, później podrzucono mi wniosek na urlop bezpłatny”. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy przywołała Radnego, aby skupił się na argumentach.  
 
Radny Pan Franciszek Rułka odpowiedział, że to są właśnie podstawowe argumenty.  
 
Przewodnicząca Rady Gminy dalej powiedziała – „tak, tylko my nie możemy rozstrzygać 
czy coś jest wystawione legalnie czy nie, bo nie mamy do tego uprawnień. My musimy się 
odnieść do tego czy?  
 
Radny Pan Franciszek Rułka – „jasne, kończę już  i dziękuję, dlatego proszę Panie                   
i Panów radnych o odrzucenie tej uchwały, dziękuję”. 
 
Na pytanie Przewodniczącej Rady Gminy, czy ktoś chce zabrać głos w sprawie, nikt                  
z radnych głosu nie zabrał. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy zadała pytanie Radnemu, w jaki sposób uzyskiwał dzień 
wolny na pracę w sesji lub komisji? 
 
 Radny Pan Franciszek Rułka zwrócił uwagę, że przed chwilą wyjaśnił, że jeżeli miała być 
sesja, to informował pracodawcę tylko telefonicznie i rozłączał się, bo wiedział, że będzie 
miał różnego typu wywody. Wiedział także, że za to, iż w danym dniu będzie na sesji, 
pracodawca nie może go w żaden sposób ukarać.  
 
Przewodnicząca Rady Gminy zapytała, czy były z tego tytułu jakieś konsekwencje? 
 
Radny Pan Franciszek Rułka odpowiedział, „jakie konsekwencje”, zgodnie z ustawą 
pracodawca, nie mógł wyciągać żadnych konsekwencji, oczywiście służbowych, bo to co 
się człowiek później nasłuchał to inna sprawa”. 
 
Na pytanie Przewodniczącej obrad, czy ktoś chce jeszcze zabrać głos w sprawie? 
 
Adwokat Pan Łukasz Twarowski zaproponował wyjaśnienia do opinii prawnej, którą 
odczytała  Przewodnicząca obrad.  
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Przewodnicząca Rady Gminy udzieliła głosu adwokatowi Panu Łukaszowi Twarowskiemu. 
 
   Adwokat Pan Łukasz Twarowski – „z punktu widzenia formalnego, niezależnie od tego, 
co mówiła Pani Przewodnicząca i Pan Radny, jest sytuacja „zero - jedynkowa” a to dlatego, 
że już abstrahując od tych wszystkich poglądów, które starałem się szczegółowo 
przedstawić, wzajemnie sobie zaprzeczających, (to nie opinia prawna) to poglądy                     
w orzecznictwie w pewnym zakresie pozostają rozbieżne i to istota tej sprawy. Ta istota 
została przedstawiona w uzasadnieniu projektu uchwały i mówi ona tak: „Rada gminy 
odmówi zgody na rozwiązanie stosunku pracy z radnym, (nie ważne czy rozwiązanie nastąpi 
za wypowiedzeniem, czy nie, w winy pracodawcy czy pracownika),  jeżeli wykonywanie 
przez pracownika mandatu radnego choćby w najmniejszym stopniu determinuje decyzję 
pracodawcy o wypowiedzeniu umowy o pracę. Dlatego w tej opinii napisałem Państwu, że 
jakieś wcześniejsze argumenty, (że było niemiło w pracy, że ktoś się brzydko odnosił, że 
ktoś jest nieuczciwym człowiekiem, który nie potrafi kulturalnie się odnosić, nie wyciąga 
decyzji dyscyplinarnych pracowniczych, „ale to, co się nasłuchałem”), to wszystko nie ma 
znaczenia. Znaczenie ma to, co jest w chwili obecnej, to co powoduje rozwiązanie umowy 
o pracę. We wniosku pracodawcy wskazano, że rozwiązanie umowy o pracę z radnym, 
miałoby nastąpić nie z winy Pana Radnego – pracownika, tylko z winy pracodawcy,                   
z powodu zamknięcia zakładu pracy, (być może jest to okoliczność nieprawdziwa- ja nie 
wiem tego) dlatego mówię sytuacja jest „zero – jedynkowa”, bo mamy tylko wniosek 
pracodawcy. On chce rozwiązać stosunek pracy, i że przyczyną jest wina pracodawcy, bo 
zamknięcie zakładu pracy i do dnia dzisiejszego w zasadzie nie mamy nic innego. Ponieważ 
Pan Radny poproszony o przedstawienie jakiś dowodów, (również dzisiaj mówi, że coś ma, 
ciężko się do tego ustosunkowywać) do dnia dzisiejszego te dowody nie zostały 
przedstawione. W protokole z pierwszego posiedzenia Komisji, którego Pani 
Przewodnicząca już w całości nie odczytała, Pan Radny oświadczył, że takich dowodów nie 
przedstawi, ponieważ pracodawca może oskarżyć go o znieważenie. W ogóle trudno jest 
coś takiego przyjąć Państwu radnym do wiadomości, bo jeżeli mówi się prawdę, że ktoś jest 
„jakiś tam”, ale jeżeli mówię prawdę, to nawet jeżeli mówię najostrzejsze, najbrzydsze słowa, 
to jest to prawda i żaden Sąd nie skaże za znieważenie. Także jeżeli są nawet do dnia 
dzisiejszego, aż do dnia sesji, jakiekolwiek dowody świadczące o tym, że choćby                       
w najmniejszym stopniu, powód rozwiązania umowy o pracę jest zdeterminowany tym, że 
ktoś ma mandat radnego a nie z innych przyczyn, (jeżeli one zostaną przedstawione), 
możecie Państwo odroczyć głosowanie nad uchwałą, możecie zdjąć ją z porządku obrad, 
zrobić różne rzeczy. Tylko do dnia dzisiejszego, również po wezwaniu już takim formalnym, 
Pan Radny takich dowodów nie przedstawia. Rację ma Pan Radny, że w piśmie napisał „nie 
mnie coś tam oceniać”, nie będziemy oceniać przepisów z całym szacunkiem do Pana 
Radnego. W mojej ocenie z punktu widzenia formalnego na dzień dzisiejszy z uwagi na brak 
jakichkolwiek materiałów, czy to dowodów Pana Radnego, zasadne jest podjęcie takiej 
uchwały jak ta projektowana. Jeżeli sytuacja się zmieni, Pan Radny przedstawi dowody, 
Państwo możecie zrobić coś innego”.  
 
Radny Pan Franciszek Rułka m.in. powiedział – „powiem dla Pana adwokata, dostałem 
wezwanie na Komisję  8 marca, byłem na tej Komisji, miałem to przedstawić, to co mam 
dzisiaj. Nikt z Komisji nawet mnie nie zapytał, czy mam coś, nawet temat nie został 
poruszony. Punkt był, ale w ogóle to nie było poruszone. Przepraszam Pana Panie  
adwokacie, ale według Pana pracodawca    może „zgnoić” każdego pracownika bez skargi. 
Znam takie przypadki, że za prawdę powiedzianą, pracownik automatycznie został 
zwolniony dyscyplinarnie z pracy i Sąd Pracy też mu nie pomógł i Pan mi mówi dzisiaj, że 
za prawdę ludzie nie są karani. Nie zgodzę się z Panem”. 
 



14 

 

Przewodnicząca Rady Gminy odniosła się do słów Radnego odnośnie  posiedzenia 
Komisji Rozwoju Gospodarczego, Oświaty, Budownictwa i Transportu, m.in. powiedziała –
„ponieważ też jestem członkiem tej Komisji, rzeczywiście punkt taki był, ale Pan nie został 
zaproszony na tą Komisję, z tytułu tego, że ten punk miał być w jakiś sposób rozstrzygany. 
Pan był zaproszony, tak jak pozostali wszyscy radni, w związku z tym, że mamy przyjętą 
taką zasadę, że zaproszenia wysyłane są do członków Komisji, ale także do pozostałych 
radnych, którzy mają taką wolę, żeby przyjść i zapoznać się jeszcze przed sesją                          
z uchwałami, co miało ułatwić nam pracę na sesjach. W związku z tym, „wezwanie” nie było 
„na wezwanie komisji” tutaj jeśli chodzi o tą sprawę. Druga sprawa myślę, że jeżeli był taki 
punkt a był taki punkt, mógł Pan też poprosić o zabranie głosu w tej sprawie, czego Pan nie 
uczynił. Mógł Pan też te wszystkie argumenty przemawiające za tym, abyśmy dzisiaj tej 
uchwały nie podejmowali napisać i przedłożyć do Pani Przewodniczącej Komisji Skarg               
i Wniosków i Petycji, wówczas ta Komisja zostałaby zwołana jeszcze raz i rozpatrzylibyśmy 
te argumenty. Na ten moment sprawa wygląda następująco, że pracodawca występuje           
z wnioskiem w związku z tym, że likwiduje zakład pracy. Pan nie ma jakby jasnych dowodów 
przemawiających za tym, że jednak pracodawca utrudniał, bo jak tutaj już wcześniej 
omawialiśmy na komisji, Pan nie był obecny tylko na jednej sesji i na jednej Komisji, 
oczywiście wiadome z jakich powodów dla Pana, więc nie będę przytaczała, cóż więcej, 
Panie i Panowie radni musimy podjęć decyzję w tej kwestii”. 
 
Radny Pan Józef Szpakowski zawnioskował o zwołanie Komisji SWiP w trakcie przerwy 
w sesji i przeanalizowanie dokumentów, które radny dzisiaj przyniósł.  
 
Przewodnicząca Rady Gminy przychyliła się do wniosku radnego Szpakowskiego                       
i zarządziła półgodzinną przerwę w obradach w celu zebrania się Komisji SWiP. 
 
Przerwa w obradach 1021-1054 

 

Po przerwie Przewodnicząca Rady Gminy Pani Grażyna Płonowska wznowiła obrady.             
Na stan 15 radnych stwierdzała obecność 11 radnych, tym samym prawomocność obrad 
podejmowanych uchwał. 
 
Następnie poinformowała, że Komisja SWiP uznała, że projekt uchwały zostaje w porządku 
obrad. 
 
Wobec braku  pytań Przewodnicząca zarządziła głosowanie: 
"nad uchwałą w sprawie wyrażenia zgody na rozwiązanie stosunku pracy z radnym” 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Pani Grażyna Płonowska zwróciła się do adwokata                       
z zapytaniem czy Radny Pan Franciszek Rułka może brać udział w głosowaniu? 
 
Adwokat udzielił wyjaśnień – „przepis nie zakazuje udziału radnego w głosowaniu, tylko 
dobrą praktyką jest nieuczestniczenie w głosowaniu, które dotyczy personalnie tego 
radnego”. 
 
Przewodnicząca zarządziła zakończenie głosowania: 
wymagana większość zwykła, ZA: 2, PRZECIW: 7, WSTRZYMAŁO SIĘ: 2.  
Wynik głosowania: Odrzucono 
 (Imienny wykaz głosowań radnych w załączniku nr 4 do oryginału protokołu - lista nr 15) 
 
Ad. 21 Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji: 
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Przewodnicząca Rady poinformowała, że projekt uchwały radni otrzymali wraz                              
z zaproszeniem na sesję, był też dostępny na stronie internetowej gminy w zakładce „Sesje 
Rady Gminy”.  
 
Wobec braku  pytań Przewodnicząca zarządziła głosowanie: 
"nad uchwałą w sprawie rozpatrzenia petycji” 
 Przewodnicząca zarządziła zakończenie głosowania: 
wymagana większość zwykła, ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 0.  
Wynik głosowania: Przyjęto 
 (Imienny wykaz głosowań radnych w załączniku nr 4 do oryginału protokołu - lista nr 16) 
 
   Uchwała Nr XXVI/221/2022 Rady Gminy Brańsk z dnia 18 marca 2022r. w sprawie 
rozpatrzenia petycji stanowi załącznik Nr 21 do oryginału protokołu. 

 

Ad. 22 Przedłożenie sprawozdania z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na 
poszczególnych stopniach awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez jednostkę 
samorządu terytorialnego. 

Sprawozdanie było dostarczone z materiałami na sesję 

Radni nie zgłosili zapytań i uwag do sprawozdania. Sprawozdanie stanowi załącznik Nr 22 
do oryginału protokołu. 

 

Ad. 23 Przedłożenie sprawozdania z działalności Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Brańsk 
za 2021 rok 

Sprawozdanie było dostarczone z materiałami na sesję 

Radni nie zgłosili zapytań i uwag do sprawozdania. Sprawozdanie stanowi załącznik Nr 23 
do oryginału protokołu 

 

Ad. 24 Przedłożenie sprawozdania z działalności Komisji Skarg Wniosków i Petycji Rady 
Gminy Brańsk za 2021 rok 

Sprawozdanie było dostarczone z materiałami na sesję 

Radni nie zgłosili zapytań i uwag do sprawozdania. Sprawozdanie stanowi załącznik Nr 24 
do oryginału protokołu 

 

Ad. 25 Przedłożenie sprawozdania z działalności Komisji Rozwoju Gospodarczego, 
Oświaty, Budownictwa i Transportu Rady Gminy Brańsk za 2021 rok 

Sprawozdanie było dostarczone z materiałami na sesję 

Radni nie zgłosili zapytań i uwag do sprawozdania. Sprawozdanie stanowi załącznik Nr 25 
do oryginału protokołu 

 

Ad. 26 Przedłożenie sprawozdania z realizacji Programu współpracy z organizacjami 
pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego za 
rok 2021 

Radni nie zgłosili zapytań i uwag do sprawozdania. Sprawozdanie stanowi załącznik Nr 26 
do oryginału protokołu 
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Ad. 27 Przedłożenie sprawozdania z realizacji Programu Wspierania Rodziny w Gminie 
Brańsk za rok 2021 

Sprawozdanie było dostarczone z materiałami na sesję 

Radni nie zgłosili zapytań i uwag do sprawozdania. Sprawozdanie stanowi załącznik Nr 27 
do oryginału protokołu 

 

Ad. 28 Przedłożenie sprawozdania z wykonania w roku 2021 uchwały Nr III/21/2018 Rady 
Gminy Brańsk z dnia 28 grudnia 2018r. w sprawie określenia zasad gospodarowania 
nieruchomościami stanowiącymi własność Gminy Brańsk 

Sprawozdanie było dostarczone z materiałami na sesję 

Radni nie zgłosili zapytań i uwag do sprawozdania. Sprawozdanie stanowi załącznik Nr 28 
do oryginału protokołu 

 

Ad. 29 Interpelacje, zapytania i wnioski radnych:  

   Przewodnicząca Rady Gminy poinformowała, że w okresie między sesjami do Biura Rady 
nie wpłynęły interpelacje i zapytania wnioski radnych. W trakcie obrad również interpelacji, 
wniosków nie wniesiono. 
    

Ad. 30 Odpowiedzi na interpelacje, zapytania i wnioski radnych: 

Przewodnicząca Rady Gminy odczytała odpowiedź z Powiatowego Zarządu Dróg w  Bielsku 
Podlaskim na wniosek Rady Gminy w sprawie dwóch spraw: 

 utworzenia oznakowanych bezpiecznych  przejść dla pieszych w obrębie szkół 
zlokalizowanych przy drogach powiatowych na terenie gminy Brańsk m.in. Chojewo, 
Holonki, Świrydy  

 wykonania oznakowania poziomego drogi powiatowej 1694B Popławy-Holonki do 
granicy powiatu Bielskiego 
 

Przewodnicząca Rady Gminy odnosząc się do poziomowego oznakowania drogi 
powiedziała, że w tej sprawie może zdałyby egzamin słupeczki postawione wzdłuż drogi, co 
polepszyłoby jej bezpieczeństwo, zwłaszcza, że po obu stronach są głębokie rowy. 
 
Ad. 31 Sprawy bieżące: 
 

 Zastępca Wójta przekazała informację o wspólnym zaangażowaniu kilku 
samorządów w pomoc Ukrainie: Starostwa Powiatowego w Grajewie, Gminy 
Trzcianne, Wąsosz, Rajgród, Radziłów oraz Szczuczyn i Brańsk. W ramach 
podjętych działań zakupiono 100szt. śpiworów, które zostały bezpośrednio 
przekazane władzom  miasta Kowal i Równe. 
 

 Przewodnicząca Rady Gminy przekazała prośbę Fundacji Pojednanie                             
z Hodyszewa w sprawie zbiórki złomu na budowę Domu Miłosierdzia w Hodyszewie.  
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 Przewodnicząca Rady Gminy podziękowała Radnym, którzy jak wyraziła „są 
niezawodni” i włączyli się w pomoc Ukrainie. Za zebrane środki finansowe zakupiono 
śpiwory dla dzieci ukraińskich oraz  materace. 

 
W tym miejscu Przewodnicząca Rady Gminy podziękowała również Radnej Pni Pauli 
Górskiej, która osobiście bardzo zaangażowała się w zbiórki, zachęciła też do dalszej 
pomocy, aby ona nie słabła. 
 
Radna Pani Paula Górska podziękowała Przewodniczącej Rady za informacje o zbiórkach 
na rzecz poszkodowanych na Ukrainie, powiedziała, że wspólnie z kilkoma osobami  
prywatnie nawiązały kontakt ze znajomymi z Ukrainy i dzięki temu było wiadome czego im 
potrzeba. To były kamizelki kuloodporne, rzeczy elektroniczne, nakolanniki, chełmy, 
żywność i to wszystko pojechało bezpośrednio do Kijowa i Białej Cerkwi. Podziękowała 
wszystkim, którzy włączyli się do tej zbiórki, okolicznym przedsiębiorcom, radnym                      
z Przewodniczącą na czele, która pomogła także w koordynacji ze zbiórką. Szkole 
Podstawowej w Domanowie na czele z Panią Dyrektor, której dzieci wykazały się bardzo 
dużym zaangażowaniem. Poinformowała o kolejnej zbiórce na rzecz dzieci, które są jeszcze 
tam na Ukrainie. Artykuły które są potrzebne i są zbierane to: pampersy, kaszki, tubki 
obiadowe i owocowe, mleko w proszku, konserwy rybne i mięsne oraz produkty suche 
kasze, makarony oraz ryż.  
 
Przewodnicząca Rady Gminy przekazała, że zbiórka na rzecz Ukrainy również 
organizowana jest przez Gminy Ośrodek Pomocy Społecznej w Brańsku. Pani Kierownik 
nadzoruje zbiórkę we współpracy ze szkołami i Ośrodkiem Kultury. Przyłączyła się też 
ochoczo straż pożarna i przekazała chełmy i inne pomoce w ramach zbiórki w Powiecie 
Bielskim. 
 
Ad. 32 Zamknięcie obrad: 
   Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodnicząca Rady Gminy Pani Grażyna 
Płonowska    o godz. 1113 zamknęła obrady XXVI sesji Rady Gminy. Obrady zakończyły się 
modlitwą, „Pod Twoją Obronę…w intencji mieszkańców Ukrainy i pokoju na świecie”   
 
Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 
Protokolant:                                                                  Przewodnicząca Rady Gminy Brańsk 
 
/-/Alina Adamczyk     
                                                                                                 /-/Grażyna Płonowska   
 
Dnia 20 kwietnia 2022r. do Biura Rady drogą elektroniczną Radny Pan Franciszek Rułka 
zgłosił poprawkę do pkt 20 cyt.: „Witam Odnośnie protokołu z XXVI sesji w punkcie AD 20 
Pani przewodnicząca po zakończeniu głosowania zadała pytanie adwokatowi o to czy            
ja mogę brać udział w głosowaniu i odpowiedź była też po zakończeniu głosowania.                
W protokole jest to przed zakończeniem głosowania. Niby to jest bez znaczenia, ale w moim 
przypadku w dalszym postępowaniu z byłym pracodawcą ma ogromne znaczenie. Jeśli jest 
to możliwe proszę o zmianę Dziękuje” 
 
Zgodnie z § 37. 2 Statutu Gminy Brańsk  „O uwzględnieniu poprawek i uzupełnień 
rozstrzyga Rada, po wysłuchaniu protokolanta i sprawdzeniu elektronicznego zapisu               
z nagrania sesji. 
Przewodnicząca Rady Gminy wspólnie z protokolantem sprawdziły nagranie z XXVI sesji     
w pkt. 20 z którego wynika, że pytanie Przewodniczącej obrad do adwokata było 
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skierowanie w trakcie głosowania (zgodnie z zapisem w protokole) a nie po głosowaniu, jak 
napisał radny (nagranie o czasie 155),  
 
 
Pomimo tych wyjaśnień Rada Gminy Brańsk przyjęła protokół z poprawką w dniu                      
29 kwietnia 2022 r. 
Ad.20 punktu na stronie 14 protokołu, po przerwie w obradach,  zmienia się kolejność zapisu 
poprzez przeniesienie wierszy 8-12 na koniec punktu - po głosowaniu w brzmieniu: 
„Przewodnicząca Rady Gminy Pani Grażyna Płonowska zwróciła się do adwokata                     
z zapytaniem czy Radny Pan Franciszek Rułka może brać udział w głosowaniu? 
Adwokat udzielił wyjaśnień – „przepis nie zakazuje udziału radnego w głosowaniu, tylko 
dobrą praktyką jest nieuczestniczenie w głosowaniu, które dotyczy personalnie tego 
radnego”.  
 

Szczegółowy zapis audio XXVI sesji Rady Gminy Brańsk znajduje się pod adresem: 
https://bransk.sesjaradygminy.pl/Session/Video/ca81dce8-349f-4812-b4d5-91c6aa5064c9 


